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§ 193

Allmänhetens frågestund, KS 2018/221
Beskrivning av ärendet
Inga frågor är anmälda till dagens sammanträde.
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§ 194

Ledamöternas eventuella frågor, KS 2018/59
Beskrivning av ärendet 
Inga frågor är anmälda till dagens sammanträde.
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§ 195

Anmälan av motioner, KS 2018/20
Beskrivning av ärendet
Följande motioner föreligger:

Jan Dickens (S); Motion - Förbättra livsförutsättningarna för vilda bin, 
humlor och odlade bin. KS 2018/470

Jan Dickens (S); Motion – Ingen kan göra allt, alla kan göra något.           
KS 2018/471

Georgia Ferris (KD); Motion – P-skiva. KS 2018/504
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§ 196

Anmälan av medborgarförslag , KS 2018/19
Beslut
Följande medborgarförslag föreligger:

a) Medborgarförslag - Tappkran för dricksvatten vid kommunal 
toalett i Fegen. KS 2018/445

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till kultur- och fritidsnämnden 
för handläggning och beslut.

b) Medborgarförslag – Badplatsskyltar vid Lyngsjöns badplats i 
Krogsered. KS 2018/446

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till kultur- och fritidsnämnden 
för handläggning och beslut.

c) Medborgarförslag – Marknadsför kommunens mark i Fegen.       
KS 2018/472

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.

d) Medborgarförslag – Utöka cykelparkeringen vid Stålboms 
konditori. KS 2018/473

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut.
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e) Medborgarförslag – Målade parkeringsrutor på Läroverksgatan.  
KS 2018/475

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut.

f) Medborgarförslag – Stadsbussar som kör ut på landsbygden.       
KS 2018/486

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till tekniska nämnden för 
handläggning och beslut.

g) Medborgarförslag – Bilfritt på Lövstaviken där asfaltbeläggningen 
slutar. KS 2018/487

Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Överlämna medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.
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§ 197

Anmälan av interpellationer, KS 2018/222
Beskrivning av ärendet
Inga interpellationer är anmälda till dagens sammanträde.
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§ 198

Motion - Egenavgiften för färdtjänst ska följa 
kollektivtrafiktaxan utan påslag, KS 2017/579
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Eftersom motionens förslag är förenat med kostnader i budget, 
översända densamma till budgetberedningen för vidare handläggning.

2. Därmed anses motionen behandlad.

Beskrivning av ärendet
Gert Persson (M) har inkommit men en motion om att Falkenbergs kommun 
ska låta egenavgiften för färdtjänst följa kollektivtrafiktaxan utan påslag. 
Motionären menar att färdtjänsttaxorna varierar i Hallands län och 
Falkenbergs kommun tillämpar den högsta avgiften, trots att taxan för 
kollektivtrafik är densamma för hela länet.

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen och 
förmedlar att Falkenbergs kommun tillämpar färdtjänsttaxa baserad på 
kollektivtrafiktaxan med ett påslag om 50 %. Kommunens påslag gäller 
både färdtjänstresor avseende fritidsresor samt arbets- och studieresor. 
Resor med färdtjänst för arbets- och studieresor med periodkort är 
undantaget påslag på kollektivtrafiktaxan. Tekniska nämnden anser att om 
egenavgiften för färdtjänst följer kollektivtrafiktaxan utan påslag skapar 
kommunen bättre förutsättningar för en enkel och tydlig information kring 
färdtjänst samt jämstället färdtjänst med den allmänna kollektivtrafiken. 
Vidare föreslår nämnden att motionen bör översändas till 
budgetberedningen för vidare handläggning, eftersom motionens förslag är 
förenat med budgetkostnader. 

Motivering av beslut
Då tekniska nämnden anser att om egenavgiften för färdtjänst följer 
kollektivtrafiktaxan utan påslag, vilket motionären föreslår, skapar 
Falkenbergs kommun bättre förutsättningar för en enkel och tydlig 
information kring färdtjänst. Dessutom jämstället kommunen färdtjänst med 
den allmänna kollektivtrafiken. Med anledning av tekniska nämndens 
yttrande samt att motionens förslag är förenat med kostnader i budget 
föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen ska översändas till 
budgetberedningen för vidare handläggning. En återrapportering i samband 
med budget för 2019 ska ske för att kommunfullmäktige ska följa upp hur 
motionens intention beaktats i budgetdokumentet.

Ekonomi
För Falkenbergs kommun uppgick den totala kostnaden för färdtjänst år 
2017 till 11 402 tkr, vilket innefattar beställning, handläggning samt 
färdtjänstresor. Färdtjänstresorna står för en kostnad om 9 440 tkr av 
summan. Egenavgiften uppgick 2017 till 1 450 tkr. 
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Inkomstbortfallet för Falkenbergs kommun, vid ett införlivande av 
motionens förslag, bedöms av Hallandstrafiken uppgå till cirka 480 tkr. Den 
långsiktigt ekonomiska kostnaden kopplat till en sänkning av egenavgiften 
är svår att bedöma, men sannolikheten bedöms som stor att framtida 
budgetkostnader i enlighet med motionärens förslag kommer överstiga 
Hallandstrafikens bedömning om 480 tkr. Anledningen är att är att resande 
med färdtjänst i framtiden bedöms fortsätta öka i kombination med en 
sänkning av egenavgiften. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-29
Motion om att egenavgiften för färdtjänst ska följa kollektivtrafiktaxan utan 
påslag, 2017-12-11
Tekniska nämnden 2018-06-20, § 54

Yrkande
Per Svensson (S) och Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
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§ 199

Motion - Fria bussresor för äldre, KS 2017/503
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Eftersom motionens intention om subventionerade bussresor är förenat 
med kostnader i budget, översända densamma till budgetberedningen för 
vidare handläggning.

2. Därmed anse motionen bifallen. 

Beskrivning av ärendet
Lars Fagerström (L) har inkommit med en motion om att kommunen låter 
utreda förutsättningarna för olika former av subventionerade bussresor för 
äldre, likvärdig med den modell som är rådande i Varbergs kommun. Vidare 
föreslår motionären att utredningen bör vara klar för att möjliggöra beslut i 
samband med budgetberedningen 2018. Motionären anser bland annat att 
fria bussresor för äldre är en viktig friskvårdssatsning.

Tekniska nämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. 
Nämnden hänvisar i sitt yttrande till Hallandstrafikens produktkatalog 
avseende erbjudande till Falkenbergs kommun med flera där möjlighet finns 
att köpa färdbevis som ger invånare, eller delar av invånarna, i kommunen 
helt eller delvis prisreducerade resor. Produktkatalogen avser resor i den 
ordinarie linjetrafiken och resenären omfattas av Hallandstrafikens ordinarie 
resevillkor. 

Motivering av beslut
Då tekniska nämnden hänvisar till Hallandstrafikens produktkatalog där 
prisuppgifter framgår om subventionerade avgifter för kollektivtrafik anser 
kommunstyrelseförvaltningen att motionärens förslag om att utreda 
förutsättningarna för subventionerade bussresor kan anses tillgodosedd. På 
så sätt är det möjligt att se de ekonomiska förutsättningarna för 
subventionerade bussresor. Motionens intention om fria bussresor för äldre 
är emellertid en annan fråga än vad motionen föreslår, vilket därför bör 
behandlas av budgetberedningen inför budgetarbetet för kommande år.

Ekonomi
Ett införande av subventionerade priser för äldre inom kollektivtrafiken är 
förenat med kostnader. Enligt tekniska nämndens beräkningar kan ett tillköp 
enligt motionens intention om fria bussresor för äldre generera kostnader 
om cirka 2000 tkr utifrån 2015 års prislista. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-29
Motion om fria bussresor för äldre, 2017-10-26
Tekniska nämnden 2018-06-20, § 55
Hallandstrafiken, produktkatalog – färdbevis
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Yrkande
Lars Fagerström (L), Per Svensson (S), Per Sjövall (V) och Sara-Lena 
Bjälkö (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 200

Motion - Barnahus i Falkenberg, KS 2018/56
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att Region Hallands strategiska grupp beslutat att inleda en 
förstudie om förutsättningarna för etablering av barnahus i Hallands län, 
parallellt med övriga utvärderingar som sker på området under 2018.

2. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Björn Jönsson (S) har inkommit med en motion om att kommunfullmäktige 
ska uppdra åt socialnämnden att inleda ett arbete med att utreda 
förutsättningarna för en samverkan mellan kommunerna, Region Halland 
och rättsväsendet att inrätta barnahus i Halland. Motionären beskriver ett 
barnahus som en plats som är trygg och barnvänlig miljö för barn som 
misstänkts ha utsatts för övergrepp där aktörer från kommun, region och 
rättsväsende är samlat i syfte att blanda annat öka rättssäkerheten.

Socialnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över motionen. Nämnden 
förmedlar en positiv inställning till motionärens förslag att utreda frågan om 
barnahus, men anser vidare att frågan är av länsövergripande karaktär med 
flera huvudmän. I socialförvaltningens tjänsteskrivelse i ärendet framgår att 
barnahus som verksamhet har utvärderats vid ett antal tillfällen under de 
senaste åren med allmänt positiva resultat och ger stöd till att barnahus 
genererar en kvalitetshöjning utifrån ett barnperspektiv. I Hallands län finns 
för närvarande inget barnahus, men frågan har under 2018 aktualiserats i 
Region Halland i form av bland annat en länsövergripande kartläggning av 
bland annat orosanmälningar och myndighetssamverkan, samt inväntandet 
av en nationell utvärdering av barnahus.

Motivering av beslut
Kommunstyrelsen delar motionärens uppfattning att barn som misstänkts 
för ha utsatts för övergrepp ska finnas i en trygg och barnvänlig miljö med 
hög rättssäkerhet. Det finns emellertid fördelar att se förslaget som en fråga 
för Region Halland istället för en fråga för socialnämnden i Falkenbergs 
kommun, med anledning av frågans länsövergripande karaktär. Att Region 
Halland bör handha avgörandet om eventuellt barnahus i Halland är en 
uppfattning socialnämnden delar, vilket framgår i yttrandet över motionen. 
Vidare är det relevant att ett sådant arbete sker i samverkan med övriga 
huvudmän inom området, däribland kommunerna.

Efter socialnämndens yttrande över motionen har det kommit till 
kommunstyrelseförvaltningens kännedom att Region Hallands strategiska 
grupp med representanter från socialtjänsterna och närliggande sjukvård i 
Halland beslutat att genomföra en förstudie om vilka förutsättningar som 
finns för barnahus i Halland. Förstudiearbetet leds av socialförvaltningen i 
Falkenbergs kommun. Parallellt med förstudiearbetet är frågan om barnahus 
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aktualiserad på länsövergripande nivå även i och med den kartläggning av 
bland annat orosanmälningar och myndighetssamverkan som pågår. Hur 
utfallet blir och om barnahus är aktuellt att etablera återstår att följa. Mot 
bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelseförvaltningen att motionen 
bör anses behandlad. 

Ekonomi
Hur finanseringsmodellerna för en eventuell etablering av barnahus i 
Halland bör se ut lär tydliggöras vid eventuella utredningarna framöver.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-04
Motion om barnahus i Falkenberg, 2018-01-24
Socialnämnden 2018-04-18, § 98
Socialförvaltningen, tjänsteskrivelse, 2018-03-28

Yrkande
Per Svensson (S), Per Sjövall (V) och Lars Fagerström (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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§ 201

Motion - Byggnationer av bostäder i kommunens 
inland, KS 2016/279
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att det redan finns ett av kommunfullmäktige antaget 
program för bostadsbyggande i kommunen 2017-2021 där det anges att 
kommunen ska redovisa var i kommunen det finns tillgänglig mark för 
byggnation. 

2. Därmed anse motionen behandlad. 

Beskrivning av ärendet
Stig Agnåker (C) har inkommit med en motion om att 
samhällsbyggnadsavdelningen tillsammans med Falkenbergs Bostads AB 
och byggföretagen i kommunen utarbetar en plan för byggnation av bostäder 
i kommunens inland. Vidare föreslår motionären att planen ska utvisa vilka 
åtgärder som krävs för att uppnå ett ökat bostadsbyggande i hela 
kommunen. 

Samhällsbyggnadsavdelningen vid kommunstyrelseförvaltningen har beretts 
möjlighet att yttra sig över motionens förslag. I tjänsteskrivelsen framgår att 
den av kommunfullmäktige antagna programmet Mål och strategier för 
bostadsbyggandet 2017-2021 i Falkenbergs kommun anger att det ska 
redovisas för byggbolag och exploatörer var i kommunen det finns 
tillgänglig kommunal mark att bygga på och därigenom skapa intresse för 
byggnation på landsbygden. Det har emellertid ännu inte varit aktuellt vid 
de markanvisningar som gjorts sedan programmet antogs, men kommer att 
beaktas vid framtida markanvisningar. Vidare förmedlar 
samhällsbyggnadsavdelningen att det finns kommunal mark i de mindre 
samhällena där det är möjligt att bygga såväl enfamiljshus som 
flerfamiljshus.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att det ska 
finnas goda möjligheter att bosätta sig även på landsbygden i Falkenbergs 
kommun. Eftersom kommunfullmäktige 2017-02-28 antog programmet Mål 
och strategier för bostadsbyggandet 2017-2021 i Falkenbergs kommun finns 
för närvarande redan, och ett antal år framöver, en gällande strategi för 
byggnation av bostäder i hela kommunen. I programmet anges att 
kommunen ska redovisa byggbar mark som är tillgänglig för byggbolag och 
exploatörer. 
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Utöver strategin har kommunfullmäktige vid sammanträdet 2018-06-26 
beslutat att godkänna att Falkenbergs Bostads AB, inom ramen för sin 
landsbygdsstrategi, vid byggnation får erbjuda andra boende- och 
upplåtelseformer som komplement till hyresrätter. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen därmed ska 
anses behandlad. 

Ekonomi
Förslaget påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-11
Motion om byggnation av bostäder i kommunens inland, 2016-06-23
Kommunstyrelseförvaltningen, tjänstskrivelse, 2018-02-02
Mål och strategi för bostadsbyggandet 2017-2021 i Falkenbergs kommun

Yrkande
Stig Agnåker (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 202

Motion - Bostadsbyggande i hela kommunen, KS 
2017/473
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anse motionen behandlad eftersom Falkenbergs Bostads AB arbetar 
aktivt för att öronmärka en del av nybyggnationen till landsbygden samt 
att det finns en plan för byggnation i hela kommunen.

Beskrivning av ärendet
Majvor Wallin (S) har inkommit med en motion om att kommunfullmäktige 
ska uppdra åt Falkenbergs Bostads AB (Fabo) att ta fram olika förslag på 
åtgärder för att öka antalet hyresrätter i de mindre orterna i kommunen.

Fabo har beretts möjlighet att yttra sig över motionen och förmedlar att det 
framgår i bostadsbolagets tillväxtstrategi att av de 500 bostäder som ska 
byggas fram till år 2025 ska cirka 15 % vara hänförda till landsbygden. 
Fabo menar vidare att det finns hinder för nybyggnation på landsbygden 
eftersom värderingen av byggnaden inte sker till produktionskostnaden utan 
till marknadsvärdet. Det skapar i sin tur i många fall ett nedskrivningsbehov 
vid nybyggnation på landsbygden, vilket påverkar bolagets ekonomiska 
resultat och därmed bolagets förmåga att utvecklas. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen förstår motionärens intention om att det 
kommunala bostadsbolaget ska erbjuda boendemöjligheter till invånarna i 
hela kommunen. Byggande på landsbygden kan stärka förutsättningarna för 
kommunal, regional och kommersiell service på orten och i närområdet. 
Fabo är väl representerad med hyresbostäder i de flesta orterna i kommunen. 

Av Fabos yttrande framgår att det finns klara planer på att cirka 15 % av 
nybyggnationen fram till år 2025 ska etableras på landsbygden, vilket är en 
tydlig målsättning för att öka andelen hyresrätter utanför centralorten. I antal 
svarat beräknas det vara 75-100 lägenheter. Fabo förhåller sig till 
landsbygdsstrategin som anger att bolagsledningen uppdras att studera och 
utveckla förutsättningarna för byggande av lägenheter på landsbygden. 

Vidare konstaterar Fabo att det i flera fall är att räkna med 
värdenedskrivning av nybyggnationer på landsbygden eftersom 
marknadsvärdet av bygget tenderar att vara lägre än 
produktionskostnaderna, vilket är en försvårande omständighet för vidare 
åtgärder. Förutsättningarna för byggnation i inlandet skiljer sig således mot 
byggnation i staden, exempelvis i form av de ekonomiska förutsättningarna 
och antalet lägenheter per projekt och så vidare. 
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Utöver landsbygdsstrategin har kommunfullmäktige vid sammanträdet 
2018-06-26 beslutat att godkänna att Fabos, inom ramen för sin 
landsbygdsstrategi, vid byggnation får erbjuda andra boende- och 
upplåtelseformer som komplement till hyresrätter. Mot bakgrund av 
ovanstående föreslår kommunstyrelseförvaltningen att motionen bör anses 
behandlad.

Ekonomi
Marknadsvärdet av nybyggnation tenderar att vara lägre än 
produktionskostnaderna, vilket är en försvårande omständighet vid 
byggnation av hyreslägenheter på landsbygden.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-11
Motion om bostadsbyggande i hela kommunen, 2017-10-10
Falkenbergs Bostads AB 2017-12-18, § 156
Falkenbergs Bostads AB, PM Landsbygd, 2017-12-11

Yrkande
Per Svensson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 203

Motion - Förbättrade öppettider på kommunens 
bibliotek, KS 2013/109
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att öppethållandet på Huvudbiblioteket föreslås utökas med 
sex timmar per vecka från och med 2018-10-01, samt att övriga 
biblioteks öppettider ses över löpande.

2. Därmed anse motionen bifallen.

Beskrivning av ärendet
Christina Johansson (S) har inkommit med en motion om att bibliotekens 
öppettider ska ses över och förbättras för bättre tillgänglighet. Vidare 
föreslår motionären att nya öppettider ska presenteras så fort som möjligt 
och gälla från hösten 2013.

Ärendet har behandlats i olika politiska instanser sedan motionen anmäldes i 
kommunfullmäktige. Kultur- och fritidsnämnden har vid ett flertal tillfällen 
under de år som gått yttrat sig i frågan, bland annat efter återremitteringar 
från såväl kommunstyrelsen som kommunfullmäktige. Vidare har kultur- 
och fritidsnämnden också inväntat besked i ärendet mot bakgrund av 
utredningar om etablering av Kunskaps- och kulturcentrum (KKC) i 
Falkenberg. Senast återremitterades ärendet av kommunfullmäktige 
2015-03-31. 

Kultur- och fritidsnämnden låter i sitt senaste yttrande över motionen 
2017-12-12 meddela att Stadsbiblioteket i Falkenberg har förbättrade 
öppettider på vardagar, men att söndagsöppet inte är möjligt att erbjuda 
förrän år 2020 i samband med invigningen av KKC. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens intention om att 
biblioteken ska vara tillgängliga och öppna när medborgarna har möjligheter 
att besöka inrättningarna, samt att bibliotek är viktiga instrument i den 
demokratiska utvecklingen. Det finns emellertid aspekter att beakta vid 
övervägande av öppethållandets utformning, exempelvis efterfrågan, 
ekonomsikt utrymme och andra förutsättningar för den särskilda enhetens 
verksamhet. 

Kultur- och fritidsnämnden har vid tidigare yttrande över motionen låtit 
meddela att öppethållandet på de kommunala biblioteken ses över löpande. 
Vid genomlysningar har dock inte öppethållandet ökat i antalet timmar. 
Vidare menar nämnden att öppethållandet på Stadsbiblioteket är av den 
maximala omfattning som befintlig personalstyrka möjliggör – ett utökat 
öppethållande är avhängigt personella resurser. Sedan motionens 
inlämnande 2013 och kultur- och fritidsnämndens yttrande som följt åren 
därefter har dock förutsättningarna förändrats, och i samband med budget 
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2018 har nämnden erhållit medel för att tillföra resurser för ytterligare en 
bibliotekarietjänst, samt ytterligare tjänster från år 2020. Utökning av 
budgeten innebär att nämnden föreslår öppethållande från kl 10.00 istället 
för 11.00 på Stadsbiblioteket, vilket innebär sex ytterligare timmar per 
vecka. Förändringen föreslås gälla från 2018-10-01.

Eftersom kultur- och fritidsnämnden avser att utöka öppethållandet på 
Stadsbiblioteket med sex timmar per vecka och i samband med 
biblioteksetableringen i KKC vid dess invigning 2020 utöka öppethållandet 
ytterligare, samt löpande ser över övriga biblioteks öppethållande, anser 
kommunstyrelseförvaltningen att motionens förslag tillgodosetts och bör 
därmed anses bifallen. 

Ekonomi
Utökning av öppethållandet på Stadsbiblioteket möjliggörs genom 
budgetfinansierad personalrekrytering för 2018 i form av en bibliotekarie. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-10
Motion om att förbättra öppettiderna på kommunens bibliotek, 2013-03-06
Kultur- och fritidsnämnden 2017-12-12, § 86
Kommunfullmäktige 2015-03-31, § 34
Kultur- och fritidsnämnden 2013-08-20, § 50
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2013-06-11, § 206
Kultur- och fritidsnämnden 2013-04-16, § 32

Yrkande
Christina Johansson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 204

Medborgarförslag - Ändrade öppettider på biblioteket i 
Falkenberg., KS 2013/281
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att Huvudbiblioteket i Falkenberg från och med 2018-10-01 
föreslås tidigarelägga öppethållandet från kl. 11.00 till kl. 10.00 måndag 
till lördag, samt erbjuda söndagsöppet i samband med flytten till 
Kunskaps- och kulturcentrum.

2. Därmed anse medborgarförslaget vara bifallet.

Beskrivning av ärendet
Ulrika Ejnarsson har inkommit med ett medborgarförslag om att 
öppettiderna på Huvudbiblioteket i Falkenberg ska ändras till att öppna kl. 
10.00 på lördagar och eventuellt ytterligare ett par dagar. Förslagsställaren 
anser att öppning vid kl. 11.00 upplevs som för sent. 

Ärendet har behandlats i olika politiska instanser sedan motionen anmäldes i 
kommunfullmäktige. Kultur- och fritidsnämnden har vid ett flertal tillfällen 
under de år som gått yttrat sig i frågan, bland annat efter återremitteringar 
från kommunfullmäktige. Vidare har kultur- och fritidsnämnden också 
inväntat besked i ärendet mot bakgrund av utredningar om etablering av 
Kunskaps- och kulturcentrum (KKC) i Falkenberg. Senast återremitterades 
ärendet av kommunfullmäktige 2015-03-31. 

Kultur- och fritidsnämnden låter i sitt senaste yttrande över motionen 
2017-12-12 meddela att Huvudbiblioteket i Falkenberg har förbättrade 
öppettider på vardagar, men att söndagsöppet inte är möjligt att erbjuda 
förrän år 2020 i samband med invigningen av KKC. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens intention om att 
Huvudbiblioteket ska vara tillgängligt och öppet när medborgarna har 
möjligheter att besöka inrättningen. Det finns emellertid aspekter att beakta 
vid övervägande av öppethållandets utformning, exempelvis efterfrågan, 
ekonomsikt utrymme och andra förutsättningar verksamheten.

Kultur- och fritidsnämnden har vid tidigare yttrande över motionen låtit 
meddela att öppethållandet på de kommunala biblioteken ses över löpande. 
Vidare menar nämnden att öppethållandet på Huvudbiblioteket är av den 
maximala omfattning som befintlig personalstyrka möjliggör – ett utökat 
öppethållande är avhängigt personella resurser. Sedan medborgarförslagets 
inlämnande 2013 och kultur- och fritidsnämndens yttrande som följt åren 
därefter har dock förutsättningarna förändrats, och i samband med budget 
2018 har nämnden erhållit medel för att tillföra resurser för ytterligare en 
bibliotekarietjänst, samt ytterligare tjänster från år 2020. Utökning av 
budgeten innebär att nämnden föreslår öppethållande från kl 10.00 istället 
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för 11.00 på Huvudbiblioteket, vilket innebär sex ytterligare timmar per 
vecka. Förändringen föreslås gälla från 2018-10-01.

Eftersom kultur- och fritidsnämnden avser att utöka öppethållandet på 
Huvudbiblioteket med sex timmar per vecka i form av att tidigarelägga 
öppethållandet från kl. 11.00 till 10.00 och i samband med 
biblioteksetableringen i KKC vid dess invigning 2020 utöka öppethållandet 
ytterligare anser kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslagets 
förslag har tillgodosetts och bör därmed anses bifallen. 

Ekonomi
Utökning av öppethållandet på Huvudbiblioteket möjliggörs genom 
budgetfinansierad personalrekrytering för 2018 i form av en bibliotekarie. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-10
Medborgarförslag om ändrade öppettider på Huvudbiblioteket 
i Falkenberg, 2013-08-08
Kultur- och fritidsnämnden 2017-12-12, § 87
Kommunfullmäktige 2015-03-31, 36
Kultur- och fritidsnämnden 2013-09-17, § 64
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§ 205

Medborgarförslag - Bättre öppettider på biblioteket,   
KS 2014/131
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Konstatera att Huvudbiblioteket i Falkenberg från och med 2018-10-01 
föreslås tidigarelägga öppethållandet från kl. 11.00 till kl. 10.00 måndag 
till lördag, samt erbjuda söndagsöppet i samband med flytten till 
Kunskaps- och kulturcentrum.

2. Därmed anse medborgarförslaget vara bifallet.

Beskrivning av ärendet
Birgitta Wenzel har inkommit med ett medborgarförslag om att 
Huvudbiblioteket i Falkenberg ska ha bättre öppettider och ifrågasätter 
öppningstiden kl. 11.00 på vardagar. 

Ärendet har behandlats i olika politiska instanser sedan motionen anmäldes i 
kommunfullmäktige. Kultur- och fritidsnämnden har vid ett flertal tillfällen 
under de år som gått yttrat sig i frågan, bland annat efter återremitteringar 
från kommunfullmäktige. Vidare har kultur- och fritidsnämnden också 
inväntat besked i ärendet mot bakgrund av utredningar om etablering av 
Kunskaps- och kulturcentrum (KKC) i Falkenberg. Senast återremitterades 
ärendet av kommunfullmäktige 2015-03-31. 

Kultur- och fritidsnämnden låter i sitt senaste yttrande över motionen 
2017-12-12 meddela att Huvudbiblioteket i Falkenberg har förbättrade 
öppettider på vardagar, men att söndagsöppet inte är möjligt att erbjuda 
förrän år 2020 i samband med invigningen av KKC. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen delar förslagsställarens intention om att 
Huvudbiblioteket ska vara tillgängligt och öppet när medborgarna har 
möjligheter att besöka inrättningen. Det finns emellertid aspekter att beakta 
vid övervägande av öppethållandets utformning, exempelvis efterfrågan, 
ekonomsikt utrymme och andra förutsättningar verksamheten.

Kultur- och fritidsnämnden har vid tidigare yttrande över 
medborgarförslaget låtit meddela att öppethållandet på de kommunala 
biblioteken ses över löpande. Vidare menar nämnden att öppethållandet på 
Huvudbiblioteket är av den maximala omfattning som befintlig 
personalstyrka möjliggör – ett utökat öppethållande är avhängigt personella 
resurser. Sedan medborgarförslagets inlämnande 2014 och kultur- och 

fritidsnämndens yttrande därefter har dock förutsättningarna förändrats, och 
i samband med budget 2018 har nämnden erhållit medel för att tillföra 
resurser för ytterligare en bibliotekarietjänst, samt ytterligare tjänster från år 
2020. Utökning av budgeten innebär att nämnden föreslår öppethållande 
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från kl 10.00 istället för 11.00 på Huvudbiblioteket, vilket innebär sex 
ytterligare timmar per vecka. Förändringen föreslås gälla från 2018-10-01.

Eftersom kultur- och fritidsnämnden avser att utöka öppethållandet på 
Huvudbiblioteket med sex timmar per vecka i form av att tidigarelägga 
öppethållandet från kl. 11.00 till 10.00 och i samband med 
biblioteksetableringen i KKC vid dess invigning 2020 utöka öppethållandet 
ytterligare anser kommunstyrelseförvaltningen att medborgarförslagets 
förslag har tillgodosetts och bör därmed anses bifallen. 

Ekonomi
Utökning av öppethållandet på Stadsbiblioteket möjliggörs genom 
budgetfinansierad personalrekrytering för 2018 i form av en bibliotekarie. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-07-10
Medborgarförslag om förbättrade öppettider på 
Huvudbiblioteket, 2014-03-10
Kultur- och fritidsnämnden 2017-12-12, § 88
Kommunfullmäktige 2015-03-31, § 35
Kultur- och fritidsnämnden 2014-08-19, § 69
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§ 206

Förvärv av fastigheten Lastaren 1, KS 2018/408
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till köpekontrakt avseende förvärv av fastigheten 
Falkenberg Lastaren 1.

Beskrivning av ärendet
Fastigheten Falkenberg Lastaren 1 ägs av Stena Metall AB och är belägen 
söder om Åkarevägen i anslutning till kommunens stenförråd. Fastighetens 
adress är Åkarevägen 8. Inom området och i närheten har Falkenbergs 
Vatten och Renhållnings AB, fastigheten Stafsinge Arvidstorp 3:81. 

Fastigheten Falkenberg Lastaren 1 har en areal om 20 814 kvm. En mindre 
del av fastigheten är bebyggd. Det är två stycken industribyggnader, där en 
av byggnaderna inrymmer kontor och personalutrymme om 115 kvm. 
Övriga byggnader innehåller ytor för kallager om 1345 kvm. Byggnaderna 
har eftersatt underhåll men är funktionsdugliga. Den obebyggda delen av 
fastigheten består av hårdgjorda ytor, främst asfalt. Fastigheten är sanerad 
av Stena Metall AB och en saneringsrapport daterad 2017-12-22 är 
överlämnad till kommunen, bifogas till ärendet. Miljö- och 
hälsoskyddsförvaltningen har godkänt saneringen, bifogas till ärendet.

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningens gatu- och trafikenhet har behov av utrymme 
i anslutning till sitt stenförråd vid Åkarevägen. Fastigheten är strategiskt 
placerad för kommunal verksamhet. Mark- och exploateringsenheten och 
Stena Metall AB har enats om en köpeskilling på 6,5 mkr. Förslag till 
köpekontrakt finns upprättat och har godkänts av Stena Metall AB. Avtalet 
kommer att undertecknas då beslut föreligger i arbetsutskottet. Tillträdesdag 
är den 2018-10-31 då ersättningen erlägges. Befintliga pantbrev 11 stycken 
på fasigheten, överlämnas obelånade på tillträdesdagen.

Ekonomi
Mark- och exploateringsenheten har varit i kontakt med företrädare för 
Stena Metall AB då enheten fått kännedom att fastigheten har varit till salu. 
Mark- och exploateringsenheten har gjort en extern värdering av fastigheten 
vilken hamnade på cirka 6 mkr. Kostnader för förvärvet ska belasta anslag 
för fastighetsförvärv.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-20
Köpeavtal
Saneringsrapport Stena Metall AB, 2017-12-22
Beslut från miljö- och hälsoskyddsförvaltningen, 2018-02-21
Karta
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§ 207

Överenskommelse om fastighetsreglering, 
Tångalyckan 1 och 7, KS 2018/405
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslag till överenskommelse om fastighetsreglering 
varigenom fastigheten Falkenberg Tångalyckan 7 överförs till 
fastigheten Falkenberg Tångalyckan 1 för en köpeskilling om 4 700 000 
kronor.

Beskrivning av ärendet
Fastigheten Falkenberg Tångalyckan 7 är en bostadsfastighet belägen vid 
Tångaskolan. Fastigheten ligger vid korsningen Muraregatan /Petters väg 
och inom en äldre detaljplan där användningen är allmänt ändamål. 
Kommunen har stort behov att bygga en förskola inom området och då det 
ligger inom A-område kan detta ske utan ändring av detaljplanen.

Mark- och exploateringsenheten har varit i kontakt med ägarna under våren 
och gjort en extern värdering av fastigheten. Värderingen har utgått utifrån 
de hyresintäkter som finns på fastigheten med avdrag för driftkostnader. 
Värderingen hamnade på 4,7 miljoner kronor. Överlåtelsen genomförs 
genom fastighetsreglering. Fastigheten tillföres kommunens skolfastighet. 
Fastighetsregleringen är nödvändig för utbyggnad av förskola.

Ägarna har och kommer att evakuera samtliga hyresgäster inom fastigheten 
innan kommunen tillträder fastigheten. Det fastighetsrättsliga tillträdet är 
när fastighetbildningen vunnit laga kraft. Kommunen äger rätt att disponera 
fastigheten då ersättningen betalts. Detta sker senast en vecka efter det att 
fastighetsbildningen registrerats hos Lantmäteriet. Vid betalning skall 
säljarna kvittera att ersättningen erlagts.

Motivering av beslut
Genom förvärvet kan kommunen bygga ut en förskola inom ett område där 
det råder stor efterfrågan på förskoleplatser. Även om köpeskillingen blir 
hög för den mark som förvärvas är det stort värde ur ett 
samhällsbyggnadsperspektiv.

Ekonomi
Kostnaden för förvärvet skall tas från mark- och exploateringsenhetens 
budget.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-20
Överenskommelse om fastighetsreglering 2018-06-28
Kartor
Värdering
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Yrkande
Mari-Louise Wernersson (C), Georgia Ferris (KD) och Per Svensson (S) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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§ 208

Förvärv av fastigheten Falkenberg Tröinge 6:67,        
KS 2018/407
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna köpekontrakt varigenom kommunen förvärvar fastigheten 
Falkenberg Tröinge 6:67 för 3 125 000 kr.

Beskrivning av ärendet
Fastigheten Falkenberg Tröinge 6:67 är belägen inom översiktsplan område 
210, väster om väg 154 och söder om E6. Kommunen äger i princip all 
mark inom nämnda område. Fastigheten är en bostadsfastighet om en areal 
på 1 041 kvm. Den är taxerad som småhus där bostadens boarea är 162 kvm 
med en biarea på ca 20 kvm. Till det finns ett uthus på ca 70 kvm. 
Bostadsbyggnaden är uppförd på 1980-talet och har en normal standard för 
en byggnad från denna tid.

Tillträde och betalning är den 2018-10-31. Säljarna äger rätt att under en tid 
av sex månader från tillträdesdagen disponera fastigheten. Under denna tid 
skall säljarna stå för samtliga driftkostnader exklusive skatt och försäkring.

Motivering av beslut
Mark- och exploateringsenheten har under lång tid fört förhandlingar om ett 
förvärv av fastigheten. Det är den enda återstående bostadsfastigheten som 
skall förvärvas för att möjliggöra en detaljplaneläggning av området. Det 
betraktas som ett attraktivt område med närhet till E6 och väg 154. Genom 
förvärvet kan detaljplaneläggning av området påbörjas efter beslut om 
detaljplan. 

Ekonomi
Kostnader för förvärvet skall belasta detaljplaneområdet efter beslut om 
detaljplan. Fastigheten har värderats vid olika tidpunkter, senaste 
värderingen gjord av Falkenbergs Fastighetsmäkleri hamnade på 2,5 mkr. 
Med ett tillägg på 25 % enligt expropriationslagen så blir köpeskillingen 
3 125 000 kr. Förslag till köpekontrakt finns upprättat.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-20
Köpekontrakt
Karta över ÖP-området
Karta på fastigheten
Värdering

Yrkande
Tore Holmefalk (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Jan Berge (MP) yrkar avslag på kommunstyrelsens förslag. 
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Propositionsordning 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag mot Jan 
Berges (MP) ändringsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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§ 209

Fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten - 
antagande, KS 2014/273
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Minoritetsåterremittera ärendet för att utreda konsekvenserna av att ta 
bort område 14 A och 14 B i den fördjupande översiktsplanen.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelsen beslutade 2014 att ge samhällsbyggnadsavdelningen i 
uppdrag att inleda planarbete kring fördjupad översiktsplan för norra och 
södra kusten. Syftet var att i enlighet med översiktsplan 2.0 (ÖP 2.0) och 
riktlinjerna i ÖP 2.0 uppdatera delöversiktsplanen för norra kusten och 
delöversiktsplan för södra kusten. I programskedet gjordes av 
kommunstyrelsen ett politiskt ställningstagande att i arbetet med 
framtagandet av den fördjupade översiktsplanen för norra och södra kusten 
ska den huvudsakliga bebyggelseutvecklingen koncentreras till Morup, 
Glommen och Ugglarp-Långasand, bevarande av naturmiljö och 
landskapskilar ska väga tungt samt att planen ska värna det kustnära 
jordbruket. Utifrån detta arbetades ett förslag fram som under planprocessen 
inhämtat synpunkter vid fem tillfällen (ett samråd och fyra utställningar). 
Planen har reviderats och kompletterats utifrån inkomna synpunkter och 
planen bedöms nu vara klar för antagande.

Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige 2018-08-28 för att 
kompletteras med handlingar från remissförfarandet. 

Motivering av beslut
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att planförslaget överlämnas till 
kommunfullmäktige för antagande.

Ekonomi
Den fördjupade översiktsplanen (FÖP) i sig påverkar inte kommunens 
ekonomi. Genomförandet av det som föreslås i FÖP:en påverkar dock 
långsiktigt kommunens ekonomi i den infrastruktursatsning och kommunal 
serviceutbyggnad som måste till, för att kommunen ska kunna växa och 
utpekade områden ska kunna exploateras. Det går idag inte att göra någon 
kostnadsuppskattning då dessa kostnader är helt avhängiga hur stor andel av 
exploateringarna som genomförs.
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-06
Kommunfullmäktige 2018-08-28 § 184
Kommunstyrelsen 2018-08-14 § 212
Kommunstyrelsens arbetsutskott 2018-06-26 § 206
Antagandehandling FÖP Norra och Södra kusten, 2018-08-28
Karta norra kusten, antagandehandling 2018-08-28
Karta södra kusten, antagandehandling 2018-08-28
Miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 4, 2018-06-18
Utställning 4, samtliga inkomna yttranden, 2018-05-25
Utställning 4, planhandling, 2018-03-28
Utställning 4, karta norra kusten, 2018-03-28
Utställning 4, karta södra kusten, 2018-03-28
Utställning 4, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 3, 2018-02-06
Utställning 3, samtliga inkomna yttranden, 2018-01-24
Utställning 3, planhandling, 2017-10-17
Utställning 3, karta norra kusten, 2017-10-17
Utställning 3, karta södra kusten, 2017-10-17
Utställning 3, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 2, 2017-09-26
Utställning 2, samtliga inkomna yttranden, 2017-05-10
Utställning 2, planhandling, 2017-02-14
Utställning 2, karta norra kusten, 2017-02-14
Utställning 2, karta södra kusten, 2017-02-14
Utställning 2, miljökonsekvensbeskrivning
Utställningsutlåtande 1, 2017-02-14
Utställning 1, samtliga inkomna yttranden, 2016-11-30
Utställning 1, planhandling, 2016-08-31
Utställning 1, karta norra kusten, 2016-08-31
Utställning 1, karta södra kusten, 2016-08-31
Utställning 1, miljökonsekvensbeskrivning
Samrådsredogörelse, 2016-06-07
Samrådsyttrande, 2016-04-05
Samråd, planhandling, 2016-01-26
Samråd, karta norra kusten, 2016-01-26
Samråd, karta södra kusten, 2016-01-26
Samråd, miljökonsekvensbeskrivning, 2016-01-26
Programsamrådsredogörelse, 2015-06-02
Programhandling, 2015-01-13
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Yrkande
Jan Berge (MP) och Lars Fagerström (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Mari-Louise Wernersson (C), Kerstin Angel (C), Ingemar Johansson (C), 
Shlomo Gavie (C), Agneta Åkerberg (C), Claës-L Ljung (M), Filip 
Bertilsson (M) och Sara-Lena Bjälkö (SD) yrkar att förslaget till fördjupad 
översiktsplan för norra och södra kusten ska antas i enlighet med 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag, samt att delöversiktsplanen för 
norra och södra kusten därmed upphör. 

Per Sjövall (V) och Mikael Hallberg (V) yrkar att område 17, 25, 19, 14 A, 
14 B, 12 och v2 tas bort i sin helhet.

Per Svensson (S) och Bengt Hackberg (S) yrkar att ärendet återremitteras 
för att undersöka konsekvenserna av att ta bort område 14 A och 14 B. 

Propositionsordning
Ordföranden ställer proposition på Per Svenssons (S) återremissyrkande mot 
att ärendet avgörs under sammanträdet och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att ärendet ska avgöras under sammanträdet.

Votering
Votering begärs och verkställs.

Ja-röst för att ärendet ska avgöras under sammanträdet.
Nej-röst för Per Svenssons (S) återremissyrkande.

Med ett utfall om 28 ja-röster mot 20 nej-röster, två ledamöter avstår från att 
rösta och en ledamotsplats är vakant, beslutar kommunfullmäktige i enlighet 
med Per Svenssons (S) återremissyrkande. 

Hur var och en röstar framgår av bilaga till protokollet.       Bilaga KF § 209

Jäv
Tore Holmefalk (C) anmäler jäv och deltar ej i beslutet.
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§ 210

Revidering av hemsjukvårdsöverenskommelse mellan 
Region Halland och de halländska kommunerna,       
KS 2018/245
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland att 
gälla från och med 2019-01-01.

2. Godkänna reviderat reglemente för gemensamma nämnden för 
hemsjukvård och hjälpmedel.

3. Godkänna förslag från politisk styrgrupp om överenskommelse 
angående att ekonomisk ersättning ska utgå enligt förslag till 
ersättningsmodell för 2018-2019.

Beskrivning av ärendet
Region Halland och de halländska kommunerna enades under 2014 om en 
överenskommelse för hemsjukvården i Halland. Överenskommelsen innebar 
bland annat att kommunerna under 2015 från Region Halland övertog 
ansvaret för hemsjukvården upp till och med sjuksköterske-, 
fysioterapeut/sjukgymnast- och arbetsterapeutnivå utifrån den så kallade 
tröskelprincipen. I överenskommelsen om hemsjukvård från 2015 framgick 
att överenskommelsen skulle utvärderas efter två år, vilket har genomförts 
under våren 2017. Förslag till förändringar presenterades i samband med 
utvärderingen.

I juni 2017 beslutade gemensamma nämnden för hemsjukvård och 
hjälpmedel (GNHH) att en revidering skulle genomföras av 
hemsjukvårdsöverenskommelsen utifrån utvärderingens slutsatser. 
Strategisk grupp för socialtjänst och närliggande hälso- och sjukvård fick 
utifrån beslutet i uppdrag att, i samarbete med den gemensamma nämnden, 
arbeta fram ett förslag till reviderad överenskommelse om hemsjukvård i 
Halland utifrån utvärderingens resultat. En politisk styrgrupp har därefter 
ägt och drivit arbetet med ersättningsmodellen, och har 2018-02-07 kommit 
överens om en ersättningsmodell för 2018-2019. Förslaget har presenterats 
och översänts till länets kommuner och Region Halland för beslut.

I korthet innebär förslaget till reviderad överenskommelse följande:

- Definitionen av hemsjukvård i Halland har flyttats från 
Kommunernas uppdrag till inledningen.

- Avsnittet avseende Införandet (tidigare kap 3) har strukits. 
- Avsnittet avseende Informationsskyldighet har skrivits om i sin 

helhet.
- Reglementet för gemensamma nämnden bilägges 

överenskommelsen.
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- Förtydliganden har gjorts avseende att hemsjukvård omfattar 
ordinärt boende.

- Kommunernas och regionens uppdrag har skrivits om i sin helhet.

Motivering av beslut
Socialnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över föreliggande förslag 
till reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland. Nämnden har 
inga avvikelser mot kommunberedningens förslag till beslut. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed att kommunfullmäktige 
godkänner reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland att 
gälla från och med 2019-01-01, samt att kommunfullmäktige godkänner 
reviderat reglemente för gemensamma nämnden för hemsjukvård och 
hjälpmedel. Vidare föreslås kommunfullmäktige godkänna förslag från 
politisk styrgrupp om överenskommelse angående att ekonomisk ersättning 
ska utgå enligt förslag till ersättningsmodell för 2018-2019.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi eftersom ersättningsmodellen 
beslutas fristående.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-25
Socialnämnden 2018-06-13, § 153
Region Halland, Missivbrev, 2018-04-27
Förslag till reviderad överenskommelse om hemsjukvården i Halland 2019
Politisk styrgrupp Halland, protokoll, 2018-02-07
Reglemente för gemensam nämnd för hemsjukvård och hjälpmedel
Region Halland, Slutrapport – Framtidens hemsjukvård, 2013-02-27
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§ 211

Tillfällig överenskommelse för betalningsansvar 
mellan huvudmän vid utskrivning från slutenvård,      
KS 2018/247
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslaget från politisk styrgrupp att betalningsansvaret mellan 
huvudmännen i samband med utskrivning från slutenvård fortsatt 
regleras utifrån lagen (1990:1404) gällande regler och rutiner (2017) om 
kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och sjukvård till dess att 
ny överenskommelse är beslutad i Halland, dock som längst till och med 
2018-10-31.

2. Godkänna förslaget från politisk styrgrupp att betalningsansvaret för 
kommunerna under övergångsperioden 2018 baseras på 2017 års 
fakturering. Respektive kommuner erlägger månatligen en tolftedel av 
det belopp som fakturerades för hela 2017 till Region Halland.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till tillfällig överenskommelse för betalningsansvar 
mellan huvudmännen vid utskrivning från slutenvård. Lagen om samverkan 
vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård (2017:612) trädde i kraft 
2018-01-01. I samband med det upphävdes lagen (1990:1404) om 
kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och sjukvård. 

Enligt den nya lagstiftningen ska huvudmännen fastställa gemensamma 
riktlinjer avseende samverkan enligt den nya lagen och förväntas ingå 
överenskommelser med varandra om tidpunkt för kommunens 
betalningsansvar, samt vilka belopp som ska betalas. Om inte beslut om 
gemensam överenskommelse fattas är konsekvensen att ny lagstiftning 
tillämpas fullt ut, vilket innebär:

- Betalningsansvaret för en patient inträder tidigast tre kalenderdagar 
efter det att kommunen är underrättad om att patienten är 
utskrivningsklar. 

- Beloppet för kommunens betalningsansvar regleras via förordning 
(2017:617) om fastställande av belopp för vård av utskrivningsklara 
patienter. Beloppet är för år 2018 7100 kronor per vårddygn. 

- Under 2018 gäller särskilda övergångsbestämmelser för kommunens 
betalningsansvar avseende patient som vårdas inom psykiatrisk 
slutenvård. Betalningsansvaret inträder tidigast 30 kalenderdagar 
efter det att berörda enheter i kommunen är underrättade om att 
patienten är utskrivningsklar. 

Den av kommunberedningen tillsatta politiska styrgruppen beslutade 
2018-02-07 om övergångsbestämmelse för betalningsansvar mellan 
huvudmännen vid utskrivning från slutenvård. Förslaget innebär att 
betalningsansvaret mellan huvudmännen i samband med utskrivning från 
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slutenvård fortsatt regleras utifrån lagen (1990:1404) gällande regler och 
rutiner (2017) om kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och 
sjukvård till dess att ny överenskommelse är beslutad i Halland, dock som 
längst till och med 2018-10-31.

Motivering av beslut
Socialnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över politisk styrgrupps 
förslag. Nämnden har inga avvikande synpunkter på förslaget. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed kommunfullmäktige besluta 
att godkänna förslaget från politisk styrgrupp att betalningsansvaret mellan 
huvudmännen i samband med utskrivning från slutenvård fortsatt regleras 
utifrån lagen (1990:1404) gällande regler och rutiner (2017) om 
kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och sjukvård till dess att ny 
överenskommelse är beslutad i Halland, dock som längst till och med 2018-
10-31. Vidare föreslår kommunerstyrelseförvaltningen att 
kommunfullmäktige godkänner förslaget från politisk styrgrupp att 
betalningsansvar för kommunens under övergångsperioden 2018 baseras på 
2017 års fakturering. Respektive kommuner erlägger månatligen en tolftedel 
av det belopp som fakturerades för hela 2017 till Region Halland.

Ekonomi
Enligt gällande regler och rutiner för betalningsansvaret mellan 
huvudmännen i Halland i samband med utskrivning från slutenvård kommer 
taxan för kommunernas betalningsansvar per patient och vårddygn för 
perioden 2018-01-01 till och med 2018-10-31 vara följande:

- Pris för somatisk sjukvård för 2018: 5 042 kronor per dag 
(oförändrat mot 2017) efter fem vardagar.

- Pris för psykiatrisk vård för 2018: 4 277 kronor per dag (oförändrat 
mot 2017) efter 30 vardagar. 

Förslaget påverkar emellertid inte kommunens ekonomi eftersom 
Falkenbergs kommun inte kommer att debiteras under 2018.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-25
Socialnämnden 2018-06-13, § 155
Region Halland, Missivbrev, 2018-04-27
Region Halland, Missivbrev, 2018-05-22
Politisk styrgrupp Halland, protokoll, 2018-02-07
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§ 212

Överenskommelse om trygg och effektiv utskrivning 
från sluten hälso- och sjukvård i Halland, KS 2018/358
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna förslaget från politisk styrgrupp angående Överenskommelse 
om trygg och effektiv utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i 
Halland. Överenskommelsen gäller från och med 2018-11-01. 

Beskrivning av ärendet
Strategisk grupp socialtjänst och närliggande hälso- och sjukvård har på 
uppdrag av politisk styrgrupp Halland för dialog mellan Region Halland och 
de halländska kommunerna i syfte att presentera ett beslutsunderlag om hur 
betalansvaret ska regleras efter 2018-10-31. Strategisk grupp har enigt ställt 
sig bakom förslaget gällande Överenskommelse om trygg och effektiv 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Halland, att gälla från och med 
2018-11-01. Förslaget överlämnades till politisk styrgrupp 2018-04-25.

Den av kommunberedningen tillsatta politiska styrgruppen beslutade 2018-
05-07 att godkänna förslaget till överenskommelse. Det föreligger nu 
förslag till godkännande av Överenskommelse om trygg och effektiv 
utskrivning från sluten hälso- och sjukvård i Halland. 

Motivering av beslut
Socialnämnden har beretts möjlighet att yttra sig över politisk styrgrupps 
förslag. Nämnden har inga avvikande synpunkter på förslaget. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därmed kommunfullmäktige besluta 
att godkänna förslaget från politisk styrgrupp att godkänna förslaget 
angående Överenskommelse om trygg och effektiv utskrivning från sluten 
hälso- och sjukvård i Halland. Överenskommelsen gäller från och med 
2018-11-01.

Ekonomi
Överenskommelsen har inverkan i den kommunala ekonomin, men enligt 
socialnämndens yttrande är omfattningen svår att förutse då det i första hand 
påverkas av antalet utskrivningsklara patienter som är kvar i den regionala 
slutenvården efter tre kalenderdagar. En ytterligare ekonomisk påverkan kan 
infinna sig i om organisationen behöver anpassas för att säkerställa att 
patienten inte är kvar i slutenvården efter tre dagar. Anpassningen kan vara i 
form av extrapass under helger eller ett så kallat hemtagningsteam. De 
exakta formerna för den organisatoriska anpassningen kommer att utarbetas 
efter det att överenskommelsen träder i kraft. 
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Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-28
Socialnämnden 2018-06-13, § 154
Region Halland, Missivbrev, 2018-05-22
Politisk styrgrupp Halland, protokoll, 2018-05-07
Region Halland, Överenskommelse om trygg och effektiv utskrivning
från sluten hälso- och sjukvård i Halland
Region Halland, Riktlinje för trygg och effektiv utskrivning 
från slutenvård, 2017-10-06
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§ 213

Överenskommelse om kommun- och 
regionledningsforum , KS 2018/226
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Godkänna Överenskommelse om kommun- och regionledningsforum att 
gälla från och med 2019-01-01.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag för kommunfullmäktige att godkänna 
överenskommelse om kommun- och regionledningsforum att gälla från och 
med 2019-01-01. Nuvarande överenskommelse om kommunberedningen 
utarbetades inför regionbildningen år 2011. Överenskommelsen reviderades 
i smärre tekniska delar i samband med den nuvarande mandatperiodens 
inledning år 2015. 

Kommunberedningen diskuterade beredningens funktion och uppdrag i 
januari 2018 och beslutade att överenskommelsen ska omarbetas för att på 
ett bättre sätt spegla det uppdrag ett sådant regionövergripande forum bör 
ha. Kommunberedningen beslutade också att den överenskommelse som tas 
fram av länets sex kommuner samt Region Halland ska kompletteras med en 
intern arbetsordning. 

Motivering av beslut
Förslaget till ny överenskommelse om kommun- och regionledningsform 
har presenterats vid kommunberedningens sammanträde 2018-04-28 då det 
beslutades att översända densamma till länets kommuner och Region 
Halland för ställningstagande. Förslaget till ny överenskommelse föreslås 
gälla från och med 2019-01-01.

Ekonomi
Förslaget påverkar ej kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-06-28
Region Halland, Missiv – Överenskommelse om kommun- och 
regionledningsforum
Överenskommelse om kommun- och regionledningsforum
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§ 214

Ansökan om medel ur Lennart Karlssons minnesfond, 
KS 2018/365
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utdela medel om 106 281,18 kr till Vinberg – Ljungby församling – 
motsvarande 75 % av årets resultat. 

2. Utdela medel om 11 109 kr Falkenbergs Ornitologiska Förening.

Beskrivning av ärendet
Stiftelsens ändamål är att genom bidragsverksamhet stödja dels fågellivet i 
Hallands län, samt utsmyckning och skötsel av Vinberg kyrkogård så att 
begravningsplatserna hålls i ordnat och vårdat skick. Vinberg – Ljungby 
församling ska enligt testamentet erhålla 75 % av utdelningsbart belopp. 25 
% ska stödja/främja fågellivet i Hallands län.

Motivering av beslut
Utöver församlingens testamenterade del har det inkommit en ansökan från 
Falkenbergs Ornitologiska Förening. Planerad och genomförd verksamhet 
2018.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte Falkenbergs kommuns ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-13
Ansökan från Falkenbergs Ornitologiska förening 2018-06-25
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§ 215

Revisionsberättelse och årsredovisning för Stiftelsen 
Svenstorpsgåvan för räkenskapsåret 2017,                 
KS 2018/378
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Styrelsen för Stiftelsen Svenstorpsgåvan skall lämnas ansvarsfrihet för 
2017 års verksamhet.

2. Anteckna redovisningen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Stiftelsens revisorer har granskat räkenskaper och viktigare beslut samt 
styrelsens förvaltning i Anders Johanssons, Svenstorp, Stiftelse 
Svenstorpsgåvan för år 2017. Enligt dessa har årsredovisningen upprättats i 
enlighet med årsredovisningslagen och ger en rättvisande bild av stiftelsens 
resultat och ställning i enlighet med god redovisningssed. Styrelsen har 
enligt revisionen handlat i enlighet med gällande lagstiftning.

Motivering av beslut
Enligt stiftelsens stadgar är det kommunfullmäktige som prövar frågan om 
ansvarsfrihet. Styrelsen föreslås beviljas ansvarsfrihet.

Ekonomi
Förslaget påverkar inte kommunens ekonomi.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-10
Årsredovisning och revisionsberättelse för räkenskapsåret 2017.
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§ 216

Sammanträdestider för kommunfullmäktige 2019,      
KS 2018/462
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Fastställa sammanträdesdagar och tider för kommunfullmäktige under 
2019 enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag.

2. Sammanträdena börjar klockan 16.00 om inget annat anges.

Beskrivning av ärendet
Kommunstyrelseförvaltningen lämnar ett förslag till sammanträdestider för 
2019. Förslaget följer samma mötesintervall som under 2018.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-08-28
Förslag till sammanträdesdagar och tider 2019
Översiktskalender
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-09-25

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 217

Fyllnadsval efter Christer Svensson (S) som ledamot i 
Falkenbergs Bostads AB, KS 2018/490
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Connie Kristensson (S) som ledamot i Falkenbergs Bostads AB. 

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till fyllnadsval efter Christer Svensson (S) som 
ledamot i Falkenbergs Bostads AB.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-09-25

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 218

Fyllnadsval efter Bernth Sibelius (L) som revisor för 
Falkenbergs kommun samt som partirepresentant i 
Falkenbergs Bostads AB, KS 2018/491
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny revisor för Falkenbergs kommun vid nästa sammanträde.

2. Utse ny partirepresentant i Falkenbergs Bostads AB vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Det föreligger förslag till fyllnadsval efter Bernth Sibelius (L) som revisor 
för Falkenbergs kommun samt som partirepresentant i Falkenbergs Bostads 
AB.
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-09-25

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 219

Val av revisor för Falkenbergs kommun samt 
revisorssuppleant i FAVRAB och VIVAB, KS 2018/461
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse ny revisor för Falkenbergs kommun vid nästa sammanträde.

2. Utse ny revisorssuppleant i Falkenbergs Vatten och Renhållnings AB 
vid nästa sammanträde.

3. Utse ny revisorssuppleant i Vatten och Miljö i Väst AB vid nästa 
sammanträde.

Beskrivning av ärendet
Tommy Nilsson (MP) har beviljats entledigande från uppdragen som revisor 
för Falkenbergs kommun samt som revisorssuppleant i Falkenbergs Vatten 
och Renhållnings AB och Vatten och Miljö i Väst AB. Förslag till 
fyllnadsval föreligger nu. 

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-14
Avsägelse 2018-08-25
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-09-25

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 220

Val av revisor för Falkenbergs kommun, KS 2018/463
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Utse Gejbert Strömdahl (SD) som ny revisor för Falkenbergs kommun.

Beskrivning av ärendet
Gejbert Strömdahl (SD) har beviljats entledigande från uppdraget som 
revisor för Falkenbergs kommun. Förslag till fyllnadsval föreligger nu.

Underlag för beslut
Beslutsförslag 2018-09-14
Avsägelse 2018-08-26
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Falkenbergs kommun 
Kommunfullmäktige 2018-09-25

Utdragsbestyrkande
1 (1)

§ 221

Meddelanden och anmälningar, KS 2018/218
Beslut
Kommunfullmäktige beslutar

1. Anteckna redovisningen till protokollet.

Beskrivning av ärendet
Beslut från trafiknämnden 2018-09-12 § 18 angående medborgarförslag - 
Delen av Nygatan mellan Sandgatan och Stationsgatan enkelriktas åt andra 
hållet. KS 2017/42

Beslut från trafiknämnden 2018-09-12 § 19 angående medborgarförslag - 
Farthinder och sänkt hastighet i Skogstorp. KS 2017/490

Beslut från trafiknämnden 2018-09-12 § 20 angående medborgarförslag - 
Ändra körriktning på Tullbron. KS 2017/54

Beslut från trafiknämnden 2018-09-12 § 21 angående medborgarförslag - 
Stäng av Nygatan utanför Kulturskolan. KS 2017/56

Beslut från trafiknämnden 2018-09-12 § 22 angående medborgarförslag - 
Stäng av Södergatan i mitten vid Strandridarevägen. KS 2018/251

Beslut från kommunfullmäktiges presidium 2018-09-19 § 2, revisorerna 
budget för lekmannarevisionen 2019.
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NÄRVARO- OCH OMRÖSTNINGSLISTA 
KOMMUNFULLMÄKTIGE 
 
Sammanträdesdatum: 2018-09-25  Bilaga KF § 209 
Ärende: Fördjupad översiktsplan för norra och södra kusten – antagande  
 

 Ja Nej Avstår Ej närv  Ja Nej Avstår Ej närv 

Mari-Louise Wernersson (C) 
 

X    Filip Bertilsson (M) X   

Tore Holmefalk (C) 
Ingmar Bengtsson (C) 

X    Angela Malmgren (M) X    

Per Johansson (C) 
 

X    Ingemar Stridh (M) X    

Kerstin Angel (C) 
 

X    Elisabet Karlsson (L) X    

Ingemar Johansson (C) 
 

X    Mikael Hallberg (V)  X   

Agneta Åkerberg (C) X    Yen Gunnarsson (S)  X   

Per Svensson (S)  X   Peter Dygården (S)  X   

Dahn Persson (S) 
 

 X   Rebecka Kristensson (S)  X   

Marcelle Farjallah (S)  X   Gabriella Geertinger (S)  X   

Marcus Dufwa (S)  X   Lennart Torstensson (S)  X   

Majvor Wallin (S)  X   Per Sjövall (V)  X   

Fredrik Johansson (S)  X   Katja Geertinger (MP)   X  

Rie Boulund (M) X    Jan Berge (MP)   X  

Charlotta Jonson (M) X    Georgia Ferris (KD) X    

Claës-L Ljung (M) X    Daniel Bernhardt (KD) X    

Shlomo Gavie (C) X    Lars Fagerström (L) X    

Hans Johansson (C) X    Sara-Lena Bjälkö (SD) X    

Niklas Selander (C) 
 

X    Stefan Johansson (SD) X    

Björn Jönsson (S)  X   Lennart Nilsson (SD) X    

Yvonne Nilsson (S)  X   Jim Hedin (SD) X    

Thomas Fagenheim (S) 
Åsa Norberg (S) 

 X   Anders Jansson (SD) X    

Bengt Hackberg (S)  X   Vakant (SD)    X 

Christina Johansson (S)  X   Stig Agnåker (C) 
1:e vice ordf 

X    

Connie Kristensson (S)  X   Jan Dickens (S)  
2:e vice ordf 

 X   

Gert Persson (M) 
 

X    GunMarie Stenström (M) 
ordf 

X    

Mikael Svensson (M) 
Bo Gustafsson (M) 

X     
                              Summa 

28 20 2 1 
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